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INTERPELLÁCIÓ 

Az Interpellált neve: Cserdiné Németh Angéla Polgármester 

Az interpelláló képviselö neve: Szilvágyi László LMP-Magyarország Zöld Pártja 

Az interpelláció címe: Ilyen helyzetben muszáj a szülökkel egyenesen és 
öszintén, semmit sem elhallgatva kommunikálni 

A benyújtás időpontja : 2022.12.07 

A képviselő-testületi ülés ideje: 2022.12.15. 

Az interpelláció ismertetése: 

Tisztelt Polgármester Asszony, 

a jelenlegi válságos helyzetben fontosnak tartom a egyenes, őszinte kommunikációt a 

szülőkkel. Választókerületem, és egy másik választókerület szülői közössége kétségekkel , 

aggodalommal, és őszinte együttműködési szándékkal jelezte, hogy sok kérdésre nem 

kaptak választ az óvoda átszervezésekkel kapcsolatban. 

Nekem, esküm szerint kötelességem a választóim és a kerület vezetés 

kommunikációjának elösegítése, a kerület lakosságának érdekében. 

Jelen érzékeny helyzetben, fontos a pontos mindenre kiterjedő őszinte kommunikáció és a 

higgadt indulatmentes együttműködés . 

Ezért előre jelzem, az interpellációra adott választ el fogom fogadni, és nyilvánossá fogom 

tenni. A kérdéseket változtatás, kommentár nélkül teszem fel , bízva a teljeskörű és az 

érdeklődéseket kielégítő válaszokban. 
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A kérdések: 

1.) 

„BETERJESZTENDŐ KÉRDÉSEK KÉPVISELŐI 1 NTERPELLÁCIÓHOZ 

a Régi Fóti úti Tagóvodában 2023/2024-es nevelési évtől 

tervezett csoportösszevonás kapcsán 

1) Miért egy olyan időszakban (február) dönt a képviselőtestület az egyes tagóvodákba 

felvehető gyermekek keretszámáról , amikor az adott intézménybe történő felvételi 

jelentkezési számok még nem ismertek (a beiratkozási időszak idén május 20-án ér 

véget)? Hogyan lehet így a valós igények ismerete nélkül szakmai és költséghatékonysági 

szempontból megalapozott döntések hozni? 

2) Ha májusban kiderül, hogy a vártnál mégis nagyobb az érdeklődés a Régi Fóti úti 

Tagóvoda iránt hajlandóak-e felülvizsgálni döntésüket? Miért csak a Régi Fóti úti 

Tagóvoda esetében szabták meg a csoportösszevonás elkerülésének feltételeként a 

legalább 20 fős létszám elérését, míg más - éveken át lényegesen alacsonyabb 

kapacitáskihasználtságot felmutató - rákospalotai intézménynél ez sem korábban, sem 

most nem volt szempont? Konkrétan mekkora az az állami támogatási összeg, amitől a 

kerület elesne, ha nem 20, hanem csak 19 gyermek járna egy óvodai csoportba? 

3) Milyen megfontolások vezérelték az önkormányzatot a csoportösszevonásnál? Ha 

anyagi megfontolások, akkor. .. 

a) Pontosan milyen területeken várnak érdemi megtakarítást figyelembe véve, hogy két 

óvodapedagógus esetleges elbocsátásával csak marginális megtakarítás érhető el. 

(Esetleges áthelyezésük pedig semmilyen megtakarítást nem eredményezne kerületi 

szinten). 

b) Ha fontos a megtakarítás, akkor miért támogatja az önkormányzat az idén 

megnyílt, közeli Forrás Református Óvoda működtetését? 

Amennyiben nem az anyagi megfontolások játszottak szerepet, akkor a valódi cél az volt, 

hogy a Régi Fóti úti Tagóvodát érintő létszámkorlátozás eredményeként a jövőben más 

intézmény után nézni kénytelen szülők gyerekeivel szeretnék feltölteni más - eddig 

alacsonyabb kapacitáskihasználtsággal - kerületi tagóvodákat? Meg tudják ezt 

erősíteni? 

c) Ha ez a helyzet, készült-e arra vonatkozóan hatástanulmány, amely megerősítené , 

hogy a Régi Fóti úti Tagóvodába felvehető gyereklétszám csoportösszevonás útján 

történő korlátozása esetén valóban más kerületi óvodákat választanak majd az 

innen kiszoruló gyermekek szülei? 
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d) Belegondoltak-e abba, hogy a Régi Fóti úti Tagóvodában jelenleg dolgozó nyugdíjas 

korú óvónők esetleg nem lesznek hajlandók átmenni a más kerületi tagóvodába? 

e) Miért érzik elkerülhetetlen és - a fentiek fényében - racionális lépésnek, hogy más 

nagyobb, illetve évek óta rosszabb kihasználtsággal működő intézmények javára egy 

szakmailag ismert és elismert, nagy presztízsű intézmény megcsonkításával 

biztosítsanak pótlólagos gyereklétszámot? 

4) Igaz-e, hogy az önkormányzat a csoportösszevonás érvényesítése érdekében egyéb 
adminisztratív eszközök bevetését is fontolgatja? Konkrétabban: Tervezik-e az óvodai 

körzethatárok módosítását, vagy azt, hogy a következő nevelési évtől csak a körzetes 

szülők jelentkezhetnek az intézménybe? 

5) Amennyiben az előző kérdésre a válasz igen ... 

a) Hogyan egyeztethető össze a jelentkezők számának adminisztratív lekorlátozása az 

önkormányzat pedagógus- és családbarátnak vallott értékrendjével, valamint a szabad 

intézményválasztás lehetőségével? Egyetért-e azzal, hogy utóbbi hiánya megfoszthatja 

a döntéshozókat attól, hogy hiteles visszacsatolást kapjanak a kerület oktatási 
intézményeiben folyó nevelőmunka színvonaláról , hiszen annak objektív fokmérője az 

adott intézménybe történő túljelentkezés aránya (vagy éppen annak teljes hiánya)? 

b) Februári döntése során figyelembe veszi-e az önkormányzat, hogy több mint 

kétszázan írták alá a csoportösszevonási tervek ellen tiltakozó nyílt levelet? 

Megadják-e a lehetőséget arra, hogy a nyílt levél februári ülés egyik háttér anyagként 

történő rendelkezésre bocsátásával a döntésben résztvevő képviselőkben is 

tudatosulhassanak a levélben felvetett szempontok?" 

11.) 

„Előterjesztéssel kapcsolatos 
• A Tóth István Tagóvoda műszaki állapotának jellemzésében milyen statikai jelentésre 

hivatkozik az előterjesztés? Hol érhető el ez a jelentés? 
• Mekkora a várható felújítási költsége az épületnek? Mikor kaptak erre utoljára 

költségbecslést? 
• A belátható időn belül teljes felújításra szorulna mégis pontosan hány évet jelent? 

• Megvizsgálta-e az önkormányzat annak a lehetőségét , hogy az óvoda gázfűtésről 

átálljon biomassza-, fatüzelésre? 
• Az óvoda bezárásával megtakarítható költségbe beleszámolták a gyermekek és a 

pedagógusok étkezését, víz-, takarító- és tisztálkodási eszközhasználatát is? Nem 

gondolják, hogy ezek a költségek egy esetleges áthelyezés során a másik óvodánál 

többlet költségként jelentkezni fognak ezért ez nem számít megtakarításnak? 

• A bezárásra ítélt óvodák kiválasztásakor számításba vették, hogy az egyes 

óvodáknál mennyibe kerül egy gyerek elhelyezése? 
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• Vizsgálták bármelyik másik óvodát, hogy a bezárásával mekkora 
költségmegtakarítást érhet el az önkormányzat és milyen időtávra enyhítene a 

jelenlegi problémákon? 
• Számításaik szerint a jelenlegi átszervezési terv hány évre fogja megoldani a kerület 

problémáját? Körülbelül hány éven/hónapon belül kell újra napirendre venni a témát 

és az alacsony kihasználtságú óvodáknál csoportokat összevonni? 
• Önök 6 beiratkozó gyermekről beszélnek folyamatosan, a korábban szűkített körzet 

alapján. Azonban ezek vegyes csoportok, tehát a 6 beiratkozó nem jelenti, hogy 6 fős 
csoport lesz a jövőben . Van-e arra vonatkozó adat, hány gyermek született a 

körzetben az elmúlt években? 

Önkormányzati tervek 
• Szerepel a 2023-as költségvetési tervben a Tóth István Tagóvoda 2023. szeptember 

1.és 2023. december 31 . közötti időszakra vonatkozó üzemeltetési költsége? 

• Tervezik-e kiadni az épületet vagy értékesíteni a telket a következő 3 évben?" 

Várom megtisztelő válaszát 

Budapest, 2022.12.07 

Szilvágyi László 
LMP- Magyarország Zöld Pártja 
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